

Text Behndt  
Text Bondar erst Deutsch, dann englisch

**Mikhail BONDAR** was born in 1956 in Zaporozhye, Ukraine. In 1977 he finished military college. Between 1977 and 1993 he served in the Armed Forces. Has received five State and Government awards. After the termination of his service in the Armed forces, he studied at the International Institute of Law. He began his career as a lawyer in the prosecutor's office. From 2001 he started to work as a judge of the Appeals Court.

Photography has been his main hobby since his early childhood. He is a member of the Union of Photoartists of Ukraine, Interessengemeinschaft Internationaler Wettbewerbs – Fotografen (IIWF). Mikhail joined PSA in 2006. In 2010 he became the PSA International Representative in the Ukraine. He received his PPSA in 2011. He also has a Hon.FHIP and MFIAP, PPSA, AIIWF, E.IIWF, E.E.GPC, E.YMCAPC, Hon.ESCPS.

He has participated in over 800 International Exhibitions and has received more than 522 medals and other Awards. Mikhail's works have been repeatedly noted with significant awards, such as the Grand Prix Europe (2005) and the World Cup ISF 2010. His photo works have been shown in the International Museum Photos (Spain).

**Mikhail BONDAR** war 1956 in Zaporozhye, der Ukraine geboren. 1977 beendete er militärische Universität. Zwischen 1977 und 1993 diente er in den Streitkräften. Hat fünf Staats- und Regierungspreise erhalten. Nach der Beendigung seines Dienstes in den Streitkräften studierte er am Internationalen Institut für das Gesetz. Er begann seine Karriere als ein Rechtsanwalt im Büro des Anklägers. Von 2001 fing er an, als ein Richter des Berufungsgerichts zu arbeiten.

Fotografie ist sein Haupthobby seit seiner frühen Kindheit gewesen. Er ist ein Mitglied der Vereinigung von Photokünstlern der Ukraine, Interessengemeinschaft Internationaler Wettbewerbs - Fotografen (IIWF). Mikhail schloß sich PSA 2006 an. 2010 wurde er der PSA Internationale Vertreter in der Ukraine. Er erhielt seinen PPSA 2011. Er

hat auch einen Hon. FHIP und MFIAP, PPSA, AIIWF, E.IIWF, E.E.GPC, E.YMCAPC, Hon. ESCPS.

Er hat an mehr als 800 Internationalen Ausstellungen teilgenommen und hat mehr als 522 Medaillen und andere Preise erhalten. Mikhails Arbeiten sind mit bedeutenden Preisen, wie der Grand Prix Europa (2005) und die Welttasse ISF 2010 wiederholt bemerkt worden. Seine Foto-Arbeiten sind in den Internationalen Museum-Fotos (Spanien) gezeigt worden.